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Protokół nr 34/2021 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu 

Obrady rozpoczęto 18 października 2021 r. o godz. 7:30, a zakończono o godz. 08:50 tego samego 

dnia. Prowadząca obrady otwarła o godzinie 7:30 posiedzenie w trybie hybrydowym.  

W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji: 

  Radna Sławomira Kuś  

  Radna Monika Paszek  

  Radna Mirosława Sajur 

  Radny Dionizy Waszczuk  

  Radny Michał Płonka  

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Miłosz Zwierzyk - Kierownik Wydziału Gospodarki, Rolnictwa i Rozwoju, 

- Iwona Klepacka - Skarbnik Gminy Zduny,  

 

Pkt. 1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu Radna Sławomira Kuś 

otworzyła posiedzenie witając przybyłych. Ustalono, że komisja posiada wymagane quorum i jest 

władna obradować. Członkowie komisji porządek obrad oraz materiały sesyjne otrzymali za 

pośrednictwem aplikacji eSesja. Następnie prowadząca obrady przedstawiła porządek obrad: 

1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok, 

b) w sprawie zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na 

lata 2021-2028, 

c) w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

3. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych. 

4. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

5. Temat z ramowego planu pracy: Zapoznanie się ze stopniem realizacji budowy kanalizacji 

sanitarnej dla miasta Zduny. 

Uwag do porządku obrad nie wniesiono.  

 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok, 
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Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady Radna Sławomira Kuś poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 

2021 rok.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

b) w sprawie zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na 

lata 2021-2028, 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Zgłoszono pytania do projektu uchwały. 

Radna Monika Paszek pytała jak będą wyglądały raty spłaty 3 mln zł kredytu.  

Skarbnik Iwona Klepacka wyjaśniła, że w 2022 roku prawdopodobnie będzie spłacone 1,5 mln zł,  

a 500 tys. zł w 2023 roku. Podkreśliła, że wysokość kredytu zawartej w projekcie uchwały jest  

do 3 mln zł. Panuje się zaciągnięcie kredytu tylko w niezbędnej wysokości po pokrycia: zobowiązań 

(emisji obligacji) i wkładu inwestycji.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady Radna Sławomira Kuś poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na lata 2021-2028 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (4): Sławomira Kuś, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy Waszczuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Monika Paszek 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

c) w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady Radna Sławomira Kuś poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego.  
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Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (4): Sławomira Kuś, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy Waszczuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Monika Paszek 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

Pkt. 3. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych. 

W tym punkcie Barbara Fornal przedstawiła informację ze złożonych oświadczeń majątkowych za 

2020 rok. Pytań uwag do przedłożonej informacji nie złożono.  

Informacje na temat złożonych oświadczeń majątkowych stanowią załącznik do protokołu.  

 

Pkt. 4. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

W tym punkcie członkowie komisji zapoznali się z wnioskiem sołtysów. Po szczegółowej analizie i 

przeprowadzonej dyskusji Radna Sławomira Kuś zaproponowała, aby od 1 stycznia 2022 roku dieta 

sołtysa wyniosła 432 zł oraz aby sołtysi uczestniczyli w obradach sesji. Innych propozycji nie 

zgłoszono. Zgłoszony wniosek został poddany głosowaniu.  

Głosowano wniosek w sprawie: ustalenia wysokości diet sołtysów od stycznia 2022 roku kwota 432 

zł (20%) + obowiązek uczestniczenia w sesjach. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (4): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Dionizy Waszczuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Mirosława Sajur 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek Radej uzyskał 4 głosy poparcia.  

a) iluminacje świąteczne 

Miłosz Zwierzyk przedstawił członkom komisji propozycje cenowe iluminacji świątecznych.  

Innych pytań uwag w tym punkcie nie zgłoszono. 

  

Pkt. 5. Temat z ramowego planu pracy: Zapoznanie się ze stopniem realizacji budowy 

kanalizacji sanitarnej dla miasta Zduny. 

Na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu w dniu 18 października 2021 

roku. Temat z ramowego planu pracy przedstawił Miłosz Zwierzyk.  

W latach 2011-2013 wybudowano prawie 5 km kanalizacji w mieście Zduny z 

dofinansowaniem ze środków UE. W 2011 roku budowa kanalizacji obejmowała ulice: część Polnej, 

Łacnową, Plac Kościuszki, Sienkiewicza, Kobylińska, Powstańców Wlkp, Jaśkowskiego, 

Wieczorka, Konstytucji 3-go Maja. Ogółem wybudowano 3.512,10 mb kanalizacji wraz z 
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odtworzeniem nawierzchni drogowej. W roku 2013 roku budowa kanalizacji obejmowała ulice: część 

Polnej, Wrocławską, ul. 1-go Maja, odcinek wzdłuż rzeki Borownicy oraz część Kolejowej, Rejtana. 

Ogółem wybudowano 1.567,81 mb kanalizacji wraz z odtworzeniem nawierzchni drogowej. 

 W latach 2017-2018 z dofinansowaniem z programu Wielkopolski Regionalny Program 

Operacyjny na lata 2014-2020 wybudowano ponad 8 650 mb sieci kanalizacyjnej za kwotę 

5.349.374,80, w tym dofinansowanie dla gminy wyniosło 3.696.722,40 zł. 

W ramach otrzymanych środków wybudowano kanalizację sanitarną w rejonach ulic: Kopernika, 

Cegielskiego, Kobylińskiej, Wrocławskiej, Łacnowej, Strzeleckiej, Sieniutowej, Ogrodowej, 

Piaskowej, Ostrowskiej oraz wzdłuż Borownicy. Były to najbardziej newralgiczne tereny w Zdunach 

pod względem uporządkowania odprowadzania ścieków. Po wybudowaniu kanalizacji drogi zyskały 

nową nawierzchnię. Dodatkowo zakupiono stację zlewną, która zabezpiecza przed napływem 

zanieczyszczeń mechanicznych do oczyszczalni. Do tego etapu prac budowy kanalizacji została 

również włączona budowa sieci kanalizacyjnej na ul. Krotoszyńskiej i ul. 1 – go Maja w Zdunach.  

W latach 2019-2020 otrzymano wsparcie z Urzędu Marszałkowskiego na projekt pn. Budowa 

kanalizacji sanitarnej dla miasta Zduny – etap 2 wraz z modernizacją oczyszczalni ścieków w części 

Stacji Odwadniania Osadu. Tym razem zostało wybudowane 3 353 mb sieci kanalizacji sanitarnej 

oraz prowadzona została dalsza modernizacja oczyszczalni ścieków. Prace kanalizacyjne 

prowadzone były na ulicach: Mickiewicza, Sulmierzyckiej, Plac Ks. Skargi, Młynarska, część 

Podgórnej, część Strzeleckiej, część Wiosennej, Słowackiego, Reymonta i Konopnickiej.  

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w ramach środków własnych zrealizowało 

projekty na krótkich odcinkach dróg np. ul. Krotoszyńska (348,0 mb), ul. 1 Maja (384,0 mb), ul. 

Cegielskiego, ul. Konopnicka i ul. Prusa (392,2 mb), fragment ul. Rynek, Kopernika i ul. Trzech 

Krzyży (51 mb) oraz Zduny - osada Siejew (649 mb), które z różnych względów nie spełniały 

warunków z programu WRPO.  

Zatem łącznie do dnia komisji wybudowano 19 km kanalizacji sanitarnej. 

Do wykonania pozostanie kanalizacja na ulicach: Witosa, część Podgórnej, Kolejowej, Wrzosowej, 

Liliowej, Jaśminowej, Paderewskiego, Masłowskiego, Okrężnej, końcówka Łacnowej 

 i 150 m Rynku z dofinansowaniem z WRPO w kolejnej perspektywie lub z programu Polski Ład.  

Radna Monika Paszek pytała, czy istnieje możliwość przedstawienia mapy, która obrazowałaby, 

 co jeszcze należy wykonać oraz jakie obszary zostały już skanalizowanie.  

Miłosz Zwierzyk wyjaśnił, że dla każdego etapu jest przygotowywana dokumentacja projektowa  

i gmina w chwili obecnej nie dysponuje ogólnodostępną jednorodną mapą, o której wspomniała 

Radna.   

Radny Dionizy Waszczuk pytał, kiedy będzie możliwa kanalizacja wsi. 
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Miłosz Zwierzyk odpowiedział, że gotowa jest dokumentacja projektowa skanalizowania wsi 

Baszków. Projekt zostanie zgłoszono do konkursu w ramach programu PROW. Koszt skanalizowania 

wsi Baszków oszacowano na kwotę 10 mln zł i z uwagi na wysokość kosztów realizacja zadania 

będzie podzielona na etapy. W pierwszej kolejności należałoby wykonać odcinek Siejew - DPS 

Baszków.  

Radna Monika Paszek pytała o datę skanalizowania całego miasta.  

Miłosz Zwierzyk odpowiedział, że przy obecnym stopniu skanalizowana aglomeracji Zduny (99%) 

gminie nie grożą już kary za brak skanalizowania. W mieście Zduny pozostały obszary mniej 

zagęszczone1, które nie wpisują się w załażenia programów UE.  

Radna Monika Paszek pytała czy możliwe jest skanalizowanie wsi Chachalni.  

Miłosz Zwierzyk wskazał, że ze względu na układ wsi i małe zagęszczenie obszaru w obecnej sytuacji 

nie ma ekonomicznego uzasadnienia, aby w tej wsi budować kanalizację. Jeśli zabudowa będzie 

zwarta i usystematyzowana to należy rozpatrzyć skanalizowanie kolejnej wsi. Wieś Konarzew 

zostanie dołączona prawdopodobnie do Krotoszyna.  

Radny Dionizy Waszczuk pytał o koszt jednego kilometra budowy kanalizacji.  

Miłosz Zwierzyk odpowiedział, że koszt 1 m kanalizacji wynosi od 800 zł do 900 zł, czyli 1 km 

pochłonie kwotę 800 -900 tys. zł. 

Innych pytań do omawianego tematu nie zgłoszono.  

Uwag do zrealizowanego tematu nie wniesiono. 

Przewodnicząca Komisji RGRiB 

         mgr Sławomira Kuś 

Przygotowała:  

mgr Barbara Fornal 

Inspektor ds. obsługi RM  

 
1 UCHWAŁA NR XXVII/189/2020 RADY MIEJSKIEJ W ZDUNACH z dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie wyznaczenia 

aglomeracji Zduny - uchwała wyznacza obszar aglomeracji miasta Zduny.  

 


